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Remiss – Ei PM 2020:03”Lokaliseringssignaler i elnätstariffer - Förslag till 
lagändring”  
 
Fastighetsägarna Sverige har givits möjlighet att inkomma med synpunkter på rubricerad 
promemoria. 
 

Fastighetsägarnas yttrande  
 
Fastighetsägarna anser att följande prioriteringsordningar ska gälla för elnätsägare vid 
kapacitetsbrist:  

1. Flexibilitetslösningar  
2. Lokaliseringssignal 
3. Utbyggnad av nät. 

 
Fastighetsägarna menar att lokaliseringssignaler kan fylla en funktion men förespråkar att 
Energimarknadsinspektionen ger elnätsägare i uppdrag att i första hand verka för 
flexibilitetslösningar innan möjlighet ges att kunna höja avgifter och tariffer genom 
lokaliseringssinaler.  
 
Fastighetsägarna befarar att de föreslagna lagändringarna riskerar att försvåra samverkan och nya 
affärsmodeller för lastförskjutning och efterfrågeflexibilitet. Lokaliseringssignaler ger elnätsföretag 
möjlighet att utan kundsamverkan eller dialog ta ut högre avgift under höglasttimmar istället för att 
bidra till att skapa lokala marknader för efterfrågeflexibilitet. 
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Fastighetsägarna anser att författningsförslagen behöver förtydligas så att promemorians 
intentioner1 inkluderas. Lokaliseringstariffer får enbart tillämpas under dimensionerande timmar. Vid 
övriga timmar ska ordinarie tariff gälla. Om inte detta förtydligande införs riskerar elnätskunder att 
drabbas av lokaliseringstariff dygnet runt trots att kapacitetsbrist då inte råder. 
 
 
FASTIGHETSÄGARNA SVERIGE  
 
 
 
 
Anders Holmestig   Rikard Silverfur 
Vd    Chef Utveckling & Hållbarhet 

 
1 Se lydelse på sid 9 i promemorian ”Den framåtblickande prissignalen ska endast tillämpas vid 
tidpunkter då belastningen i elnätet är nära den installerade överföringskapaciteten, så kallade 
dimensionerande timmar.”   
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